

Headline
Date
MediaTitle
Section
Journalist
Frequency
ADValue

Bukan ku pinta derita ini
26 Jul 2009
Sinar Harian
Selangor & KL
N/A
Daily
3,278

Language
Page No
Article Size
Color
PRValue

Malay
S17
596 cm²
Full Color
9,834



Bukan ku pinta derita ini

Ina dinoda bapa tiri ketika ibu sakit tenat di hospital

Nasib yang menimpa Ina (bukan nama sebenar) boleh dicirikan seperti: sudah jatuh ditimpa tangga.

Usia remuannya dicorami noda angkara ayah tiri yang memperkosanya, bukan sekali tetapi berkali-kali. Ketika itu dia baru berusia 12 tahun dan sewaktu kopdiani, ibunya sedang sakit tenat di hospital.

Takut kerana diugut, Ina membatu keputusan untuk menasihati perubahan teruk yang dilakukan oleh ayah tirinya itu yang juga pernah mengambil najis dadan.

"Ina hanya mampu menangis. Ina tak boleh terima ayah tiri perkosa Ina dan na tak pernah bentuh emak. Ayah tiri ugut Ina dan Ina tak pernah hati nak bentuh emak memandangkan emak masa itu sakit tenat.

"Ina juga tidak dapat mengimpikan perhatian pada pelajaran sebab amat kecewa dan benci dengan perakuan ayah tiri Ina. Ina hanya sempat ambil Peperiksaan Menengah Rendah (PMR)." Ina meluahkan perasaannya kepada Bernama.

Penceritaan Ina tidak berakhir di situ, kerana dua tahun selepas peristiwa hitam itu, doktor mengesahkan yang dia dijangkiti HIV (Human Immunodeficiency Virus). Dia yang kini berusia hampir 19 tahun sudah pascen dengan nasib malang yang menimpanya. Dia juga semakin takut menasihati kanak-kanak yang dijangkiti HIV (Human Immunodeficiency Virus). Dia yang kini berusia hampir 19 tahun sudah pascen dengan nasib malang yang menimpanya. Dia juga semakin takut menasihati kanak-kanak yang dijangkiti HIV (Human Immunodeficiency Virus). Dia yang kini berusia hampir 19 tahun sudah pascen dengan nasib malang yang menimpanya. Dia juga semakin takut menasihati kanak-kanak yang dijangkiti HIV (Human Immunodeficiency Virus).

"Masa mula-mula dapat tahu Ina menghidap HIV, memang Ina tak boleh terima. Ina sedih dan rasa hidup tak bermakna lagi sekarang Ina sudah rehat dengan apa yang berlaku.

"Ina keluar semangat cenil na kadik. Mereka tidak ada seselapa lagi. Mungkin ramai lagi yang menjadi mangsa keganasan seksual seperti yang berlaku kepada Ina," tambahnya.

Ibu Ina menghembuskan nafas terakhir pada

2004. Ayah tirinya pula meninggal dunia akibat AIDS tidak berapa lama kemudian. Ayah kandungnya meninggal dunia dalam satu kemalangan jalan raya pada 1996. Ternyata bikan mudah untuk anak yatim piatu ini meneruskan perjalanan hidupnya dengan bayangan peristiwa hitam yang mengagut kagadisanirnya. Apatah lagi, dia kini termasuk dalam golongan orang yang terhidap dengan HIV (OH-H).

Menurutnya, ada ketika dia ingin sahaja melarikan diri dan kepupug untuk melupakan kepalitan hidup yang terpaksa dialami seharian. Namun, keadaan emaknya di hospital ketika tu serta ingatan kepada adik-adiknya yang masih memerlukan bimbingan seorang kakak, membuatkan dia bangkit daripada kedudukan dan menghimpunkan kekuatan untuk meneruskan kehidupan di samping orak dan dur yang terpaksa ditempuhinya.

Orang yang hidup dengan HIV dan AIDS bukan sahaja disisih masyarakat, tetapi juga anggota keluarga sendiri. Stigma dan diskriminasi ini masih menebelai dan begitu menjejaskan emosi serta kehidupan OH-H. Begitu juga dengan Ina. Dia tidak mendapat sokongan pada keluarga yang amat diperlukan untuk mengurangkan penderitaan yang terpaksa dilagunya dalam usia yang begitu muda. Ina juga membimbangkan bahawa dia terpaksa merahsiakan status penyakitnya daripada rakan taulan kerana bimbang dipinggirkan mereka.

"Tidak semua yang menghidap HIV atas kesalahan mereka sendiri. Ada yang menjadi mangsa keadaan. Bagi orang yang tidak tahu, mereka akan kena semua yang dapat penyakit ini jahan.

"Bagaimana pula jika kanak-kanak bawah umur yang tidak mampu berbuat apa-apa diperkosa, diugut dan kemudian dijangkiti HIV?" Soal Ina.

Ketika berada di Hospital Raja Perempuan Zainab II Kota Bharu, dia banyak menerima dorongan dan semangat daripada kalangan doktor yang merawatnya. Dia juga dapat banyak kaunseling yang diberi oleh Barisan Pertubuhan Masyarakat

Prihatin Kota Bharu (Prihatin), Zaimah Hussin Berakap mengenai Ina. Zaimah yang membahaskan dirinya "Kak Man" berkata, dia kagum dengan semangat juang yang ditunjukkan oleh Ina.

"Ketika Ina dihantar ke Hospital Raja Perempuan Zainab II Kota Bharu, dia berada dalam keadaan kritikal. Jumlah CD4 (limfosit) iaitu sejenis sel darah putih Ina cuma 5 sedangkan untuk orang biasa, kiraan CD4 adalah antara 600 hingga 1,200.

"CD4 ini penting untuk menahan jangkitan dari luar seperti askar untuk melawan musuh. Pada saat itu dia tidak boleh bergerak dan mengalami kelesahan. Paru-parunya juga mengandungi kuman dan mulutnya dipenuhi fungus. Dia tidak boleh menelan. Keadaannya memang teruk.

"Dia juga foala untuk bercakap. Nak dengar suara dia memang susah. Dia juga loba melihat orang," kata Zaimah.

Selepas dibenarkan keluar dari hospital, Ina tinggal sementara bersama Zaimah sebelum dimasukkan ke sebuah rumah anak yatim dan kemudiannya tinggal di rumah perlindungan Prihatin. Zaimah terus memberikan kaunseling kepada Ina untuk mengautkan semangat remaja ini.

"Saya bentuh Ina dia perlu melawat kebenaran perasaan dan ingatkan dua adiknya yang memerlukan penjagaan seorang kakak.

"Salah seorang adiknya mendapat keputusan cemerlang dalam UPSR dan kini belajar di sekolah berasrama penuh. Bilangan CD4 Ina juga sudah bertambah kepada lingkungan 900 sekarang," jelas Zaimah.

Menurut beliau, Ina juga kini aktif menjadi penceramah dalam program Prihatin dan secara terbuka dia akan memberitahu status HIVnya.

"Saya memang kagum dengan Ina. Dia kini menjadi lebih periang dan matang. Ina juga menjadi model contoh untuk kaum wanita terutama mereka yang menghidap HIV," tambah Zaimah.

Yang pasti kos Ina bukan kes terpendil. Ini diakui sendiri oleh Zaimah. Menurutnya, kebanyakan yang

lari bal tidak mau membuat laporan termasuk kepada pihak polis kerana takut rranah keluarga akan terjejas. Kebanyakan mangsa, katanya, akan menderita dalam senyap.

"Inilah penyakit yang sedang merukir dalam masyarakat kita khususnya masyarakat Melayu," katanya.

Menenisi program remaja yang dikendalikan oleh Prihatin, Zaimah berkata pihaknya dapat mengesan banyak kes yang melibatkan keganasan seksual yang turut memberi impak buruk terhadap anak-anak.

"Kami mencampak ada anak gadis yang menjadi lilar kerana mereka bosan tinggal di rumah.

"Mereka juga malu dan daripada keganasan yang dilakukan oleh bapa mereka, tidak cukup isteri, napa ini masuk pula ke bilik anak dan tergamak memperkosa anak sendiri," jelas beliau.

Zaimah ialah pengasas Prihatin yang memulakan operasi secara rasmi pada Ogos 2004. Ketika mengambil inisiatif untuk menubuhkan Prihatin, beliau berkhidmat sebagai jururawat di Hospital Raja Perempuan Zainab II, Kota Bharu.

Kumpulan sasar utama Prihatin ialah bu lungega yang kematian suami. Zaimah berkata, pihaknya kini mengendalikan 387 orang ibu tunggal dan 702 kanak-kanak di mana 285 orang dijangkiti HIV.

Kanak-kanak yang dijangkiti HIV itu, jelasnya, kebanyakan mendapat virus itu daripada ibu. Zaimah ialah pengasas Prihatin yang memulakan operasi secara rasmi pada Ogos 2004. Ketika mengambil inisiatif untuk menubuhkan Prihatin, beliau berkhidmat sebagai jururawat di Hospital Raja Perempuan Zainab II, Kota Bharu. Kumpulan sasar utama Prihatin ialah bu lungega yang kematian suami. Zaimah berkata, pihaknya kini mengendalikan 387 orang ibu tunggal dan 702 kanak-kanak di mana 285 orang dijangkiti HIV.

"Bagi pelayan laut dalam, apabila kapal berlabuh, ada orang yang menghantar pekerja seks dan nogra jiran. Mereka ini kemudiannya memindahkan virus ini kepada steri menurus hubungan kelamin.

"Ada juga isteri yang kematian suami kemudian berkanwin dengan anak teruna dan memindahkan HIV kepada suami. Kes seperti ini banyak di Kelantan," jelasnya.

Tekanan emosi

Zaimah yang sudah 32 tahun bertugas sebagai jururawat menjelaskan bahawa pihaknya mempunyai pelbagai program untuk menangan emosi anak-anak yang berdebat dengan Prihatin.

"Kami tidak bimbang sangat dengan anak-anak yang dijangkiti HIV kerana ada rawatan susulan di hospital. Untuk anak-anak HIV di bawah Prihatin, kami sering buat susulan yang konsisten dengan pakar perunding penyakit ini.

"Di Kelantan, kami ada dua pakar ini. Yang kami lebih bimbang adalah anak-anak yang ibu mereka menghidap HIV," tambahnya.

Menurutnya, menenisi program dengan anak-anak yang ibu mereka OH-H, akhirnya dapat mengesan impak emosi terhadap yang dilanggang anak-anak itu.

"Anak-anak itu akan berasa kosong dan kami menaruh mereka meluahkan perasaan mereka. Ada yang menasihati mereka benci anak mereka dan mendendam ayah mereka kerana kedua-duanya telah menyababkan mereka disisih masyarakat," kata Zaimah yang kini bertugas sebagai jururawal

kaunselor HIV dan AIDS di Hospital Raja Perempuan Zainab II.

Beliau turut merujuk kepada beberapa kes kaunseling yang dikerjakannya. Antaranya kes seorang remaja perempuan berusia 13 tahun yang lonjorinus ke lembah beacuran semata-mata untuk membantu menyera keluarganya.

"Ibu remaja ini menghidap HIV dan ayahnya sudah meninggal dunia. Keluarga lain tidak membantu. Jadi, untuk meneruskan kehidupan, dia menjadi pekerja seks. Dia tidak mengautkan konsep untuk mendapat bayaran yang lebih tinggi. Sekarang dia menghidap HIV. Kos anak ini satu tempaman hebat buat Kak Man," tambahnya.

Satu lagi kes, katanya, melibatkan seorang remaja lelaki yang tidak bersekolah dan bekerja untuk memasuki keluarga.

"Anak ini dieksplot, dipaksa mengangkut barang berat hanya untuk mendapat upah RM1. Ini boleh dikatakan seperti kes buruh kanak-kanak," jelas Zaimah.

Menurut Zaimah yang sudah 17 tahun menasihati diri dalam Prihatin, masyarakat Malaysia perlu lebih prihatin kepada isu HIV dan AIDS serta OH-H.

OHH, katanya, tertekan kerana bukan sahaja disisih masyarakat tetapi yang lebih berat ialah disisih keluarga sendiri.

"Ini sangat keza. Ada kes bu lungega yang diasingkan keluarga mentua selepas suami meninggal. Anak lima orang. Ke mana nak pergi. Pada mulanya mereka tidur di masjid.

"Ada juga kes bu lungega sahaja tak ada rumah malah tak ada wang. Kalau masyarakat tahu seorang daripada anggota keluarga menghidap HIV, mereka akan disisih masyarakat. Kalau dia menjeru kuan, tiada siapa yang akan membeli kuitnya dan jika dia bukung jahil, tiada siapa lagi yang mau membuat tempunan.

"Stigma dan diskriminasi masih menebelai. Di setiap negeri ada kes HIV dan AIDS. Sekarang kita perlu penyelesaian khususnya untuk mencegah anak-anak daripada menjadi mangsa HIV dan AIDS," tambahnya.

Beliau berkata program kaunseling

Prihatin mengutamakan kaunseling keluarga di mana pihaknya akan memberi penjelasan kepada ibu bapa, anak-anak atau adik-beradik OH-H juga rakan-rakan mereka.

Katanya, pada peringkat awal, sememangnya ramai yang tidak memahami banyak perkara mengenai HIV dan AIDS tetapi selepas diberi penjelasan lomasuk kaedah transmis HIV, pihak berkenaan boleh menerima penjelasan.

Beliau juga meminta mereka yang menghidap HIV supaya tampil mendapatkan rawatan memandangkan sekarang terdapat rawatan canggih dan masih percuma. OH-H juga perlu mendapat kaunseling supaya mereka boleh meneruskan kehidupan dengan pendirian yang lebih positif untuk hidup yang lebih berkeadilan.

Menyentuh pembabitannya dalam Prihatin, Zaimah memberitahu bahawa beliau akan memperjuangi isu HIV dan AIDS bukan sahaja di Kelantan tetapi juga di negeri lain di Malaysia. Buat permulaan, Prihatin sudah membuka cawangan di Terengganu.



ZAIMAH HUSSIN

"Saya tidak akan pernah berputus asa untuk meneruskan kerja saya. Kalau saya tak ada pun Prihatin akan terus ada akan terus bergorak dan akan menjadi nadi utama memperjuangi isu HIV dan AIDS bukan sahaja di Kelantan," jelasnya.

Bagi mereka yang ingin mendapatkan maklumat lanjut, boleh menghubungi Prihatin menerusi nombor 09 778/172. Bahagian 2.